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Búrkový víkend vystrašil 
najmä organizátorov 
veľkých letných podujatí 
v okolí Bánoviec. Príroda 
však bola voči nášmu 
regiónu milosrdná, 
nakvapkalo a nafúkalo 
len toľko, aby neublížilo. 
Ale taký tichý dáždik 
na celý týždeň by 
bol ideálny v našom 
vyprahnutom regióne. 
Aladin zo SHMÚ však 
pre Bánovecko sľubuje 
na tento týždeň len pár 
kvapiek. A tie nám úrodu 
rajčín, zemiakov či mrkvy 
do Bánovskej záhradkár-
skej ligy nezabezpečia... 
Aj súťaž o najkrajšiu 
predzáhradku je ohro-
zená.  Takže – polievať, 
polievať, polievať...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

K 75. výročiu 
Slovenského 
národného 
povstania 
prinášame seriál 
o historických 
faktoch

Na mestskom 
úrade sa 
od augusta 
menia úradné 
hodiny

Bánovské Kultúrne leto 
po malej dvojtýždňovej 

prestávke bude 
pokračovať 11. augusta... 
Po folkovom mámení si 
môžete užiť dychovku, 

o týždeň divadelný 
cirkus a nakoniec 

folklór. 
Vybrať si môže každý...

Neprehliadnite!

Bánovčan 
Patrik Guniš 
v juniorskej 
futsalovej 
reprezentácii 
Slovenska

Seriál 
o bánovských 
hudobných 
skupinách 
Tí Oní a Eggs on 
the Wall

Námestie Ľ. Štúra sa 
23. júla stalo dejiskom sláv-
nostného aktu odovzdá-
vania šiestich vozidiel Iveco 
pre Dobrovoľné hasičské 
zbory v  obciach Neda-
šovce, Miezgovce, Veľké 
Držkovce – konkrétne pre 
obec Čuklasovce, Veľké 
Hoste, Prusy, ale aj pre 
mestskú časť Biskupice. 
Úvodné slovo patrilo vice-
primátorke Márii Hajšovej, 
ktorá privítala na  pôde 
mesta vzácnych hostí – 

ministerku vnútra Denisu 
Sakovú, trenčianskeho 
župana a poslanca NR SR 
Jaroslava Bašku, poslanca 
NR SR Ľubomíra Želiezku, 
prezidenta Hasičského 
a záchranného zboru Ale-
xandra Nejedlého a ďalších 
pre d s t av i t e ľov  Ha Z Z 
a  Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany. Vyzdvihla prácu 
dobrovoľných hasičov 
a  opätovne poďakovala 
za pomoc pri tohtoročnom 
veľkom požiari bývalého 

areá lu Preg lejk y,  kde 
zasahovali Dobrovoľné 
hasičské zbory zo sused-
ných obcí. „Tieto vozidlá 
sú len malým zrnkom 
v piesku za to, že obetujete 
svoj voľný čas a nasadzujete 
svoje životy ako dobrovoľ-

níci...“ povedala okrem 
iného ministerka Denisa 
Saková na  margo práce 
dobrovoľných hasičov, 
ktorí pomáhajú bojovať so 
živlami alebo zachraňujú 
majetok a životy pri požia-
roch. Vysoko ocenila prácu 

dobrovoľných hasičských 
zborov ako neodmysliteľnú 
súčasť ta k mer každej 
obce, ktoré „kryjú chrbát“ 
profesionálnym hasičom 
a  záchranárom. Kľúče 
od  vozidiel odovzdala

Šesť nových vozidiel priamo od ministerky
M inulý týždeň pribudlo ďalších 

šesť zásahových vozidiel Iveco 
pre Dobrovoľné hasičské zbory v okrese 
Bánovce nad Bebravou. Zástupcom obcí ich 
na bánovskom námestí odovzdala osobne 
ministerka vnútra Denisa Saková. Vozidlo 
Iveco Daily si prevzal aj Milan Igaz, poslanec 
MsZ za mestskú časť Biskupice. 

Ministerka Denisa Saková odovzdávala kľúče Milanovi Igazovi, poslancovi bánov-
ského mestského zastupiteľstva za mestskú časť Biskupice pre biskupický DHZ

Veliteľ DHZ Bánovce nad Bebravou Peter Morávek (uprostred) pri hlásení ministerke, prezidentovi HaZZ a generálnemu sekretárovi DPO

Pokračovanie na 3. strane >>
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Vyzývame účastníkov 
osláv SNP, ktoré sa usku-
točnia 31. augusta 2019 
na  Jankovom vŕšku, aby 
sa pridali k Pochodu pluku 
nesmrteľných a tak vyjad-
rili úctu svojim predkom. 
Pochod sa uskutoční 
o  15.30 h od  amfiteátra 
k mohyle. Pochod organi-
zuje Oblastný výbor SZPB 
Trenčín. Chceme, aby sa 
ho zúčastnili okrem pozo-
stalých po  účastníkoch 
odboja aj členovia SZPB 
a  sympatizanti s  fotogra-
fiami účastníkov odboja. 
Fotografie si môžu zho-
toviť a priniesť sami, alebo 
poslať prostredníctvom 
ZO SZPB na  Oblastný 
výbor SZPB. K  fotografii 
t reba  pr ip oj i ť  meno 

a priezvisko, vek a bydlisko 
v  roku 1944-5 a  formu 
zapojenia sa do protifašis-
tického odboja. Fotogra� e 
s textom budú spracované, 
vytlačené na  formáte A4 
a zalaminované. Podklady 
je možné aj poslať priamo 
na  Oblastný výbor SZPB 
Trenčí n,  buď poštou 
na  adresu OblV SZPB, 
Železničná 3, 911  01 
Trenčín, alebo elektro-
nicky na  adresu oblvtn@
szpb.sk  do  23.8.2019. 
Spracované fotogra� e budú 
vydané pred pochodom 
od  15.00 do  15.30 h pri 
amfiteátri. Noví účastníci 
tohto pochodu dostanú 
kópiu odznaku Partizán-
skej brigády Jana Žižku. 

Ján Holička

Pochod 
Nesmrteľného pluku

K 75. výročiu Slovenského 
národného povstania (I. časť)

Ž ije  u ž  len  m á lo 
priamych účastníkov proti-
fašistického odboja, hlavne 
tých najmladších, ktorí mali 
vtedy 12 - 13 rokov. V období 
vojny však mali iné starosti 
ako len sa učiť a  hrať sa, 
museli sa starať a  pomáhať 
svojim rodičom prežiť útrapy 
vojny a nielen im, ale aj par-
tizánom v horách. Uhrovská 
dolina bola jednou z najviac 
postihnutých fašistickými 
represáliami, rabovaním 
a  vypaľovaním obcí, vraž-
dením ich obyvateľov počas 
SNP. Preto život bol veľmi 
ťažký, aký si my, narodení 
po vojne, nevieme ani pred-
staviť. Sme radi, že o týchto 
hrôzach sme len počúvali 
a  dúfame, že aj naďalej 
budeme počúvať len z  roz-
právania našich predkov. 

V  tridsiatych rokoch 
minulého storočia prišiel 
v  Nemecku k  moci Hitler, 
ktorí si získal Nemcov tým, 
že im sľuboval vládu nad 
celým svetom a  že Nemci 
ako nadľudia budú tomuto 
svetu vládnuť. Na tejto ceste 
mu stálo Československo, 
štát, ktorý vznikol v  roku 
1918 po  rozpade Rakúsko-
Uhorska a  oslobodení sa 
českého národa spod vlády 
Rakúšanov a  slovenského 
národa spod t isícročnej 
maďarskej nadvlády. Poda-
rilo sa mu ho rozbiť pomocou 
anglických a  francúzskych 

politikov, ktorí si mysleli, že 
rozbitie Československa bude 
Hitlerovi stačiť. Aj na  Slo-
vensku vznikol samostatný 
slovenský štát - Slovenská 
republika - vyhlásený 15. 
marca 1939. Bol satelitným 
štátom plne kontrolovaným 
Nemeckom, čo zakotvovala 
tzv. ochranná zmluva z 23. 
marca 1939, ktorou sa vytvo-
rila tzv. „ochranná zóna“ 
od českých hraníc Protekto-
rátu až po východné hranice 
západoslovenských Karpát 
- celé Záhorie, dotýkala sa 
Žiliny a Trenčína. Tento štát 
prevzal vodcovský princíp 
vlády jednej strany po vzore 
Nemecka a  prezidentom 
štátu sa stal Jozef Tiso, ktorý 
bol kňazom v  Bánovciach 
nad Bebravou.  Všet k y 
ostatné strany a hnutia boli 
zakázané a ich predstavitelia 

a  členovia boli prenasledo-
vaní. Vznikol klérofašizmus 
ako nástroj vlády katolíckej 
cirkvi v  štáte. Prakticky 
všetky väčšie fabriky prešli 
do  rúk Nemcov. Napríklad 
zbrojovka v  Dubnici nad 
Váhom mala názov Herman 
Goering Werke. Ako verný 
s p o j e n e c  n e m e c k é h o 
fašizmu sa Slovensko zúčast-
nilo na vojnách proti Poľsku 
a  Sovietskemu zväzu. Naši 
vojaci nasadení vládou pre-
zidenta Tisa na východnom 
f r ont e  v   S ov i e t s k om 
z vä z e v idel i  ne ľudské 
zaobchádzanie, vraždenie 
a vypaľovanie dedín a miest 
nemeckými okupantmi a to 
v  nich vzbudzovalo odpor 
a  prechádzali na  stranu 
sovietskych partizánov. Je 
treba povedať, že aj niektorí 
naši vojaci sa zapojili okrem 

bojov aj do  represálií proti 
civ i lnému oby vateľst v u 
na Ukrajine a v Bielorusku. 

Ku vzniku prot i fa-
šistických nálad prispelo 
aj neľudské odvlečenie 
židovských spoluobčanov 
do koncentračných táborov 
a rozkradnutie ich majetku 
príslušník mi Hlinkovej 
slovenskej ľudovej strany. 
Z   v te d aj š ieho  ok re su 
Bánovce nad Bebravou 
bolo v rokoch 1942 až 1944 
odvlečených viac ako 800 
židovských spoluobčanov, 
z  ktorých 679 zahynulo 
v koncentračných táboroch. 
Za  týmito číslami je treba 
vidieť osudy detí, mládeže, 
ž ien ,  mu ž ov,  s t a r ýc h 
rodičov, ktorých odvliekli 
v neľudských podmienkach 
na smrť, prevažne v plyno-
vých komorách, aj keď im 
sľubovali, že idú na  práce 
d o   Ne m e c k a .  M n o h í 
židovskí spoluobčania sa 
skrývali v horách Uhrovskej 
doliny, kde aj im pomáhali 
občania podhorských obcí. 
Ak ich nemeckí fašisti spolu 
s  príslušníkmi Hlinkovej 
gardy pri prehľadávaní 
hôr pri protipartizánskych 
akciách našli, tak ich väč-
šinou na  mieste povraždili 
v  masových hroboch, tak 
ako sa to stalo napríklad 
v Kšinnej a Ľutove. 

(Pokračovanie v budúcom 
vydaní novín.)  (r)

Vážení prítomní, náš seminár je zameraný na 75. výročie hrdinského vystúpenia slovenského národa 
proti fašizmu v auguste 1944. Slovenské národné povstanie bolo druhým najväčším organizovaným 
povstaním v nemeckými fašistami okupovaných krajinách, na čo sme právom hrdí,“ týmito slovami 
uviedol svoju prednášku Ján Holička, predseda Oblastného výboru Slovenského zväzu protifašistických 
bojovníkov v Trenčíne. Prednáška odznela v rámci seminára, ktorý zorganizovala obec Uhrovec koncom 
školského roka pre deviatakov základných škôl okresu Bánovce nad Bebravou. Tieto významné dejinné 
udalosti, ktoré zostavil Ján Holička tak, aby boli pochopiteľné aj pre našu mládež, sme sa rozhodli 
zverejniť v seriáli – v troch pokračovaniach. V tomto čísle prinášame prvú časť:

Mám rada facebook. 
Mamka vraví, že trávim 
priveľa času s  mobilom. 
Samozrejme nechápe, že 
na  facebooku mám svojich 
priateľov, s ktorými si pravi-
delne píšem. Ako napríklad 
Katja. Pochádza z Nemecka. 
Mama nechápe, že aspoň si 
precvičím nemčinu a triedna 
konečne prestane na  mňa 
húkať, že sa nič neučím. 
S  Katjou je sranda. Keď 
n ie č omu ne rozumie m , 
dám si to do  prekladača, 
a  tak sa môžeme rozprávať 
o  všeličom možnom. Včera 
mi napísala podivuhodný 

príbeh, ktorý som už počula 
vari stokrát, ale z  druhej 
strany. Rozprávala mi ho 
moja babka:

„Prechádzala sa po sme-
tisku. Hľadala nejaké jedlo, 
ktoré by doniesla domov. Ešte 
včera sa s rodičmi a malým 
bratom krčili v kúte pivnice. 
Nad ich hlavami vybuchovali 
granáty a  neustále sa ozý-
vala streľba. Všetci dúfali, 
že ich starý domček to vydrží 
a  nepochová ich zaživa. 
Teraz, po  10 dňoch, sa 
frontová línia posunula viac 
na  západ. Nemci postupne 
strácali územia a vo vzduchu 

bolo cítiť koniec vojny. V ich 
dome nezostalo takmer nič, 
čo by sa dalo použiť. Nemeckí 
vojaci všetko vyplienili. Ale 
aspoňže prežili. 

V  kúte smetiska zrazu 
začula tichý ston. Hoci sa 
bála, predsa sa šla pozrieť. 
Ležal tam vojak. Guľka ho 
zasiahla do brucha. Z rany 
mu vytekala krv a vsiakala 
do špinavej uniformy. Vojak 
zbadal dievča: „Wasser, 
wasser, bitte!“ Dievčina sa 
preľakla: Nemec! Keby ho 
našli dedinčania alebo jej 
otec, nedočkal by sa rána. 
Dobili by ho na smrť, pretože 

nenávideli Nemcov za  to, 
čo im spravili. Ona však 
videla pred sebou trpiaceho 
človeka, ktorý potreboval 
pomoc. Hoci nerozumela 
čo jej vraví, rozbehla sa 
k  potoku. Doniesla vodu 
a dala mu napiť sa z rozbitej 
šálky zo smetiska. Vedela, 
že ho musí niekam ukryť, 
dokiaľ nebude schopný 
odísť. Pod lesom stála malá 
rozhľadňa. Podarilo sa jej 
postaviť vojaka na  nohy 
a pomaly prešli pod les.

Prešlo niekoľ ko dní. 
Dievčina každý deň chodila 
za vojakom, nosila mu vodu 

z  potoka a  delila sa s  ním 
o  tú trochu jedla. Hoci mu 
nerozumela, v  jeho očiach 
videla vďačnosť. Jedného 
dňa však našla rozhľadňu 
prázdnu. Vojak odišiel, alebo 
ho našli partizáni, ktorých 
bolo všade veľa. To sa už 
dievčina nedozvedela. Iba 
v jej srdci zostala spomienka 
na neznámeho vojaka.“

Keď som to napísala 
Katje, nemohla uveriť. Jej 
dedko stále túžil vrátiť sa 
na  Slovensko a  nájsť tú, 
ktorá mu zachránila život. 
Teraz je to možné. Babička 
zo Slovenska a  dedko 

z Nemecka nechcú spomínať 
na hrôzy vojny, ale na deň, 
kedy z  biedy povstala 
ľudskosť a  zvíťazila nad 
sebectvom a krutosťou. 

PS: A že zbytočne trávim 
čas na facebooku!

( A u t o r k o u  t o h t o 
vymysleného príbehu je 
Katarína Oboňová zo ZŠ 
Gorazdova. Jej príbeh získal 
prvé miesto v  literárnej 
súťa ži  venovanej SNP 
a zároveň aj Cenu predsedu 
TSK Jaroslava Bašku, ktorú 
jej odovzdal Ján Holička, 
pred sed a OblV SZPB 
v Trenčíne.) 

A svet je malý alebo - Aj v zlých časoch sa nájde dobrota!

Múzeum Partizánskej brigády Jana Žižku v Bánovciach
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Sedemnásteho júla 2019 boli 
ukončené práce na  rekonštrukcii 
chodníka v mestskej časti Biskupice. 
Mesto realizovalo rozšírenie časti 
pôvodného chodníka a  v  priľahlom 
úseku vybudovanie ďalšej časti. Ide 
o  úsek zatáčky od  Bánoviec nad 
Bebravou okolo kostola. Povrch je 
vyhotovený zámkovou dlažbou.

Západoslovenská energetická 
spoločnosť vykonala v  priebehu 

mesiacov jún a  júl v  mestskej časti 
Biskupice prekládku elektrického 
vedenia spojenú s  vybudovaním 
novej trafostanice, pričom odstránila 
staré betónové stĺpy, na ktorých bolo 
umiestnené i verejné osvetlenie. Mesto 
v  snahe o  zachovanie pouličného 
osvetlenia v  súčasnosti zabezpečuje 
doplnenie chýbajúcich stĺpov a  pri-
pojenie nového verejného osvetlenia 
a reproduktorov rozhlasu.

V  rámci zvýšenia bezpečnosti 
na cestách boli v uplynulom období 
obnovené priechody pre chodcov 
a  vodorovné dopravné značenie 
na uliciach Sládkovičova, A. Hlinku, 
Vystrkov, Hviezdoslavova, Svätoplu-
kova, Radlinského a Ulici 9. mája. 

Na sídlisku Dubnička bolo v zmysle 
odsúhlaseného generelu dopravy reali-

zované vodorovné dopravné značenie 
a  vyznačené nové parkovacie miesta 
na uliciach J. C. Hronského, Gen. Svo-
bodu, Mojmírova, Lúčna a Slatinská.

Na  ulici Svätoplukova pred kru-
hovým objazdom v blízkosti nákupného 
centra Kau� and bola odstránená nerov-
nosť na  zvlnenej vozovke, na  ktorú 
upozorňovali aj viacerí vodiči. 

Tlačová správa mesta

Možnosť zakúpenia 
krajskej cestovnej karty 
MultiCARD, ktorou sa 
dá v  súčasnosti uhrádzať 
cestovné v  prímestskej 
autobu s ove j  dopr ave 
podobne ako klasickou 
čipovou dopravnou kartou, 
bude ukončená k 1. augustu 
2019. Cestujúci, ktorí karty 
používajú, tak automaticky 
prejdú na dopravnú kartu, 
bez potreby výmeny zelenej 
karty za modrú. Dôležitým 
cieľom prípravy budovania 

celoslovenského Integrova-
ného dopravného systému
je zapojenie sa dopravcov 
do  jed nej  ná rod nej 
dopravnej karty, ktorá 
zefektívni cestovanie pre 
širokú verejnosť. V praxi to 
znamená, že cestujúci bude 
mať už len jednu kartu, 
na  ktorú si môže vložiť 
svoje � nančné prostriedky 
a  z  ktorej bude hradiť 
cestovné v  rámci celého 
Slovenska. Zmluva s  pre-
vádzkovateľom krajskej 

karty MultiCARD končí 
31. októbra 2019. S  plat-
nosťou od 1. novembra tak 
cestujúci, ktorí sú držiteľmi 
tzv. „zelenej“ karty, auto-
maticky prejdú na  cenu 
c e s tov ného plat ného 
pre „modrú“ dopravnú 
kartu, a to bez nutnosti jej 
výmeny. Krajskú kartu je 
možné aj naďalej používať 
až do dátumu jej exspirácie. 
Od začiatku novembra tak 
bude pre obe dopravné 
karty na  území Trenčian-

skeho samosprávneho 
kraja stanovená jednotná 
výška zľavy pre cestujúcich,
upravená bude aj cena 
cestovného. Cestujúci, 
ktorí doteraz používali 
krajskú kartu MultiCARD, 
už nebudú platiť mesačný 
paušálny poplatok vo výške 
0,70 eur. Zavedením jed-
notnej výšky zľavy sa však 
cestovné pre držiteľov 
„zelenej karty“ mierne 
zvýši. 

Tlačová správa TSK

osobne – z á s t upcom 
samosprávy obcí, ktorých 
sprevádzali aj predse-
dov ia ,  resp.  vel ite l ia 
a členovia DHZ. Súčasťou 
slávnostného podujatia 
za účasti širokej verejnosti 
bolo aj vyskúšanie sirén 
nových vozidiel priamo 
na námestí.

Po d ľ a  i n f o r m á c i í 
Petra Moraveka, tajom-
níka Územného výboru 
DPO v  Bánovciach nad 
Bebravou, je v  súčasnosti 
v  okrese Bánovce nad 
Bebravou vozidlami Iveco 

Daily vybavených celkom 
19 DHZ. Okrem toho 
v  okrese majú dobrovoľní 

hasiči aj 27 protipovodňo-
vých vozíkov a  dve repa-
sované hasičské Tatry 148 

majú vo Veľkých Hostiach 
a  v  Uhrovci. Na  území 
mesta máme štyri DHZ 
a z nich majú Iveco Daily 
už tri – Dolné Ozorovce, 
Bánovce nad Bebravou 
a teraz aj Biskupice, Horné 
Ozorovce si budú ešte 
musieť počkať. Nová tech-
nika si vyžaduje aj oborné 
ovládanie, preto Územný 
výbor DPO v  Bánovciach 
nad Bebravou organizuje 
podľa záujmu priebežne 
počas celého roka zaško-
ľova nie dobrovoľ ných 
hasičov. Text a foto:

 Alena Borszéková

Obnovenie chodníka a dopravného značenia

Krajská dopravná karta sa meniť nemusí

V  článku Primátorka 
o šiestich mesiacoch na rad-
nici, uverejnenom v Bánov-
ských novinách č. 27-28 z 8. 
júla 2019, som omylom - pri 
prepisovaní uviedla infor-
máciu, že predseda vlády SR 
venoval na  rekonštrukciu 

okien a sociálnych zariadení 
35 000 eur Materskej škole J. 
C. Hronského. Finančné pro-
striedky sú určené na rekon-
štrukciu v  Materskej škole 
na Ul. 5. apríla. 

 Rudolfa Novotná, 
 primátorka mesta

Oprava informácie

Mesto aj tento rok 
vyhlási lo súťaž o  naj-
k rajšiu predzá hrad ku 
pred bytovým domom. 
Súťažiaci sa môžu prihlásiť 
a  zaslať dve fotografie 
n a   p r e d z a h r a d k a @
banovce.sk alebo poštou, 

pr ípadne ich doručia 
o s o b n e  n a   m e s t s k ý 
úrad v  Bánovciach nad 
Bebravou, oddelenie život-
ného prostredia a to najne-
skôr do 30. augusta 2019.
Viac na  www.banovce.sk 

(r)

Najkrajšia predzáhradka 

Šesť nových vozidiel od ministerky

V popredí viceprimátorka Mária Hajšová, sprava poslankyňa MsZ Dana Švecová, prednosta OÚ Michal Kapuš, 
poslanec NR SR Ľubomír Želiezka, trenčiansky župan Jaroslav Baška, ministerka Denisa Saková, generálny sekretár 
DPO SR Vendelín Horváth, prezident HaZZ Alexander Nejedlý...

Dokončenie z 1. strany >>

ÚRADNÉ DNI A HODINY
Zmena úradných hodín Mestského úradu 

v Bánovciach nad Bebravou platná od 1. augusta 2019

MESTSKÝ ÚRAD (Nám. Ľ. Štúra - Farská)

KANCELÁRIA PRVÉHO KONTAKTU,
POKLADŇA (Nám. Ľ. Štúra)

MATRIČNÝ ÚRAD 
(budova Domu služieb) +421 (0)38 760 17 32

OBEDŇAJŠIA PRESTÁVKA 
(Nám. Ľ. Štúra - Farská - Dom služieb)

Pondelok - piatok: 11.00 – 12.00 h

Pondelok: 8.00 – 15.00 h
Utorok: 8.00 – 15.00 h
Streda: 8.00 – 17.00 h
Štvrtok: 8.00 – 15.00 h
Piatok: 8.00 – 13.00 h

Pondelok: 8.00 – 15.00 h
Utorok: 8.00 – 15.00 h
Streda: 8.00 – 17.00 h
Štvrtok: neúradný deň
Piatok: 8.00 – 13.00 h

Pondelok: 8.00 – 15.00 h
Utorok: neúradný deň
Streda: 8.00 – 17.00 h
Štvrtok: neúradný deň
Piatok: 8.00 – 13.00 h
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Posledný júlový diel Kultúr-
neho leta bol mámivý. V nedeľu 21. 
júla v mestskom parku totiž svoje 
chytľavé tóny zahrala kapela KaTea, 
ktorej členovia sú z  neďalekého 
Partizánskeho a Dolných Vesteníc. 
Svoju vlastnú tvorbu predviedli 
v  zložení Katka (spev, perkusie) 
a  Juraj (gitara, spev) Šedíkovci, 
Vlado Dobiaš (basová gitara, 
spev) a  Mário Zeleník (bicie). Tí, 
ktorí prišli, si zľahka podupkávali 
v  rytme folk-rocku, ktorý je tejto 
kapele najbližší. A vôbec nevadilo, 
že ich piesne nie sú notoricky 

známe a  nevalia sa na  nás kaž-
dodenne z  rádií. Veď kapela hrá 
od svojho vzniku autorské piesne, 
ktorými sa snaží baviť a  robiť 
radosť sebe, ale hlavne svojim fanú-
šikom na každom koncerte. Kapela 
čochvíľa oslávi 20. výročie založenia 
a za  ten čas stála na pódiách tých 
najznámejších folkových či country 
festivalov na Slovensku i v Česku, 
ako sú Lodenica, Strunobranie 
(získala cenu za  autorský prínos), 
Vandermúza, Kremnická bašta, 
Pramene, Moravský vrabec (v roku 
2016 sa stala víťazom), Záhrada, 

AmFolkFest... Po  rokoch hrania 
prišla na  rad výmena jednoduch-
ších perkusií a konga za zložitejšie 
bicie nástroje, čím sa naštartovala 
ich „nová“ folk-rocková kariéra... 
Tento víkend 27. júla sme ich mohli 
počuť a  vidieť aj na  neďalekom 
festivale Fest Dobré Rybníky pri 
Trenčíne, kde sú od  samotného 
vzniku tohto rodinného festivalu 
jeho stálymi hosťami, či skôr už 
„domácimi“... (Viac o festivale, kde 
bolo bánovské MsKS mediálnym 
partnerom, v  budúcom vydaní 
novín.)  (redakcia)

Rocková hudba sama 
o  sebe je termín veľmi 
všeobecný. V  prvom rade 
označuje hudbu produko-
vanú kapelou, ktorá hrá 
v zložení bicie/basa/gitara, 
no taktiež sa takto označuje 
aj špecifický žáner hudby, 
ktorý vznikol v  60-tych 
rokoch a  môžeme ho dnes 
nazvať aj pojmom klasický 
rock. Rocková hudba ako 
všeobecný termín sa delí 
na  desiatky subžánrov, 
ktoré sa potom dajú ešte 
hlbšie rozdeľovať na ďalšie, 
dokonca aj kombinované 
subžánre. To ale nie je téma, 
ktorou chcem čitateľov 
v  tejto epizóde obťažovať. 

Ako na  prvé sa pozrieme 
na  bánovské kapely, ktoré 
v súčasnosti hrajú modernú 
formu klasického rocku.
Nechcem vyznieť cynicky 
a  už tobôž sa nechcem 
nikoho nasledujúcou vetou 
dotknúť, no klasický rock 
už má najlepšie roky asi 
za  sebou. Napriek tomu, 
stále existujú a  vznikajú 
nové kapely, ktoré sa neboja 
vstúpiť do tohto najstaršieho 
teritória bigbítu ako takého, 
a hľadať nové cesty, ako mu 
vrátiť mladícku tvár. 

Toto tvrdenie na  chlp 
platí aj na  samozvanú 
„kapelu v  pl ien kach “ 
Eggs on the Wall. Toto 

šesťčlenné teleso momen-
tálne hrá v zložení Kamila 
Kurtišová (spev), Martin 
Pilch (spev, bicie), Samuel 
Švančara (gitara, spev), 
Michal Garaj (gitara, spev), 
Šaňo Švančara (basgitara) 
a Tomáš Hunka (saxofón). 
Už z  obsadenia sa dá 
vyčítať, že „vajčáci“ (ako 
ich ja a  možno aj niekto 
iný rád volá) sa úspešne 
snažia vyhnúť klasickým 
rockov ým konvenciám 
a hneď na viacerých fron-
toch. Či už to je saxofón, 
ženský spev, a lebo (!) 
spievajúci bubeník. Eggs 
on the Wall sú všetko, len 
nie bežná rocková kapela. 

Obyvatelia tohto mesta 
ich mohli naživo vidieť 
aj počuť na  tohtoročnom 
ročn í k u fes t iva lu  Tu 
žijem!, koncerty im stále 
pribúdajú a  čoskoro budú 
mať na konte aj svoje prvé 
CD, ktoré nesie vábivý 
názov Slnko, sex a slivovica. 
Pekná, menej deštruktívna, 
obmena na  klasické nihi-
listické heslo, „sex, drogy 
a rocknroll“. 

Kapela, ktorá už určite 
nie je v plienkach, je kapela 
Tí Oní. Pôvodne trojčlenné 
pop-punkové teleso začalo 
svoju existenciu ešte v roku 
2013 a  za  tých šesť rokov 
nepre š l i  iba  rôzny m i 
personálnymi zmenami, 
ale hlavne jednou veľkou 

žánrovou zmenou. Hneď 
po  vydaní ich debutového 
albumu Do  roka a  do  dňa 
v  roku 2015, chalani pri-
rodzene presedlali z  pop-
punku na pop-rock, čím sa 
síce z  ich hudby vytratila 
dravosť a  vysoké tempo, 
no vďaka tejto zmene sa 
do  popredia dostala silná 
melodika a  výborné texty, 
ktorými táto kapela oplý-
vala od  úplného začiatku. 
Možno im niekto bude túto 
žánrovú zmenu zazlievať, 
no ja si myslím, že práve 
v  tejto hudbe sa Tí Oní 
našli a smerovali k  tomuto 
rozhodnutiu od  úplného 
začiatku. V roku 2018 vydali 
svoj druhý album, ktorý 
nesie názov Quartteto.

Na tomto albume sa stretajú 
prvky pop-rocku, jazzu, 
k lasického popu, ale aj 
hipohopu a reaggea. Tí Oní 
momentálne hrajú v zložení 
– bratia Marek a  Kamil 
Holodovci (gitara,spev/
bicie), Ladislav Hunka (bas-
gitara/druhý spev) a  Jakub 
Krchlík (bicie nástroje). 
V  štúdiu a  aj v  novom 
nadchádzajúcom singl i 
doprevádza kapelu aj gita-
rista Peter Ďurčo. Hudbu 
tejto kapely pravdepodobne 
počul aj ten, kto ju nehľadal, 
pretože jeden z  hitov tejto 
formácie pravidelne počuť 
aj z  ampliónov mestského 
rozhlasu. (O  ďalších kape-
lách v budúcich novinách.) 

Maroš Buchel

kultúra4

Mestským parkom zneli folkové tóny Kultúrneho leta

Bánovské hudobné skupiny – Eggs on the Wall a Tí Oni

Obec Malá Hradná
podľa ustanovenia § 4 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve 
a o zmene a doplnení niektorých zákonova podľa ustanovenia § 5 zákona č. 552/2003 Z.z. 
o výkone práce vo verejnom záujme 

vyhlasuje (opakované) výberové konanie na obsadenie funkcie 
riaditeľky Materskej školy, Malá Hradná č. 104

Kvali� kačné predpoklady a iné kritériá:
 vzdelanie pre príslušný druh a typ školy v zmysle 
vyhlášky MŠ SR č. 437/2009 Z. z., ktorou sa 
ustanovujú kvali� kačné predpoklady a  osobitné 
kvali� kačné požiadavky pre jednotlivé kategórie 
pedagogických zamestnancov a  odborných 
zamestnancov,
 najmenej 5 rokov pedagogickej praxe,
 doklad o vykonaní prvej atestácie alebo jej náhrady, 
 ovládanie štátneho jazyka,
 organizačné a riadiace schopnosti,
 práca s PC,
 znalosť príslušnej legislatívy.
K žiadosti je potrebné doložiť:
 profesijný životopis,
 kópia dokladu o dosiahnutom vzdelaní,
 doklady o dĺžke pedagogickej praxe,

písomný návrh koncepcie rozvoja materskej školy,
preukázanie zdravotnej spôsobilosti na  výkon 
práce riaditeľky v zmysle § 10 zákona č. 317/2009 
Z.z. o pedagogických a odborných zamestnancoch 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov, 
 čestné vyhlásenie o bezúhonnosti, 
 písomný súhlas uchádzača so spracovaním osob-
ných údajov pre potreby výberového konania podľa 
zákona č. 18/2018Z.z. o ochrane osobných údajov 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov.

Písomnú žiadosť o zaradenie do výberového 
konania spolus požadovanými   dokladmi doručí 
žiadateľ najneskôr do  05.08.2019do 15.00 h 
na  adresu: Obecný úrad Malá Hradná, Malá 
Hradná 150, 956  54 Veľké Držkovce, obálku 
označí: „Výberové konanie na funkciu riaditeľky 
– MŠ Malá Hradná – neotvárať!“

Eggs on the Wall: zľava – Kamila Kurtišová, Šaňo Švančara, Samuel Švančara, Tomáš 
Hunka, Michal Garaj, Martin Pilch

Tí Oní : zľava – Ladislav Hunka, Kamil Holoda, Peter Ďurčo, Marek Holoda, Jakub Krchlík
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Čokoláda – to bola téma 
Obývačky pod platanom 10. 
júla. S  čokoládou súviseli 
nielen hry a  aktivity pre 
deti, ktoré im pripravil tím 
Mestskej knižnice Ľ. Štúra 
a  MsKS, ale o  čokoláde 
a  ďalších sladkých témach 
porozprávala aj hostka 
popoludnia Monika Kom-
paníková. Táto súčasná 
slovenská autorka má 
na  svojom konte okrem 
kníh pre dospelých aj 
krásne knižky pre deti, ako 
napríklad Hlbokomorské 
rozprávky, Kde je Ester N, či
Koniec sveta a čo je za ním.
Krásne sú nielen textom, ale 
aj ilustráciami a  rôznymi 
ilustrovanými „fígľami“, 
ktoré zaujmú každé dieťa 
a  hádam aj dospelých. Veď 
niektoré z nich sa aj dočkali 
ocenenia – odborná porota 
Medzinárodného domu 
umenia pre deti - Bibiany 
oceni la  Hlbokomorské 
rozprávky ako najkrajšiu 
knihu jari 2013 za  text aj 

ilustrácie. Moniku Kompa-
níkovú môžeme poznať aj 
ako autorku knihy Piata loď, 
za  ktorú získala ocenenie 
Anaso�  Litera a ktorá bola 
predlohou pre rovnomenný 
celovečerný film ovenčený 

mnohými cenami. Jej knihy 
sú, samozrejme, k dispozícii 
aj v našej bánovskej knižnici.

Po  debate s  hostkou 
– autorkou, ktorú vyspove-
dala bánovská propagátorka 
čítania a  moderátorka 
podujatia Evka Lavríková, 
mohli deti spoločne vytvoriť 
„čokoládov ú “ k raji nu 
na  papieri pomocou fixiek 
a pasteliek a vymyslieť spo-
ločne jej originálnych oby-
vateľov. Okrem toho na nich 
čakala dráha so „zmrzlinou“ 
z  tenisovej loptičky, rôzne 
vymaľovánky a  možnosť 
urobiť si svoju vlastnú 
záložku do knihy. Odmenou 
im bola brožúra Prečítaného 
leta s  tipmi na  voľný čas, 

letné recepty a, samozrejme, 
dobré knihy a  nemohla 
chýbať ani čokoláda.

Tí, čo prišli, nebano-
vali, tak sa aj vy nabudúce 
zastavte v  našej Obývačke 
pod platanom, ktorej hostkou 
bude Zuzana Kubašáková, 
spisovateľka a  autorka kníh 
Škriatok v pyžamku a Víla zo 
šatôčky. Rozprávať a hrať sa 
budeme na  tému „spánok“. 
Stretneme sa teda 21. augusta 
o  16.00 h na  Námestí Ľ. 
Štúra...

 Zuzana Janáčová

Milí čitatelia, obra-
ciame sa na  vás s  výzvou, 
aby ste nám posielali svoje 
tipy na  knižné tituly, ktoré 
by ste chceli mať v  našej 
bánovskej knižnici. Opäť sa 
nám totiž podarilo získať 
� nancie z Fondu na podporu 
umenia na  nákup detskej 
a  odbornej literatúry. Cie-
ľovou skupinou sú tentokrát 

deti prvého stupňa zák-
ladných škôl, deti druhého 
stupňa základných škôl, 
stredoškolská mládež a tak-
tiež vysokoškolskí študenti. 
Nakupovať chceme najmä 
leporelá, klasické rozprávky, 
básne, dobrodružné romány, 
dievčenské romány, fanta-
zijné romány, encyklopédie, 
cudzojazyčné knihy, tzv. 

young adult literatúru, ale 
aj odbornú vysokoškolskú 
literatúru. Ak teda máte 
konkrétne tipy, sem s nimi! 
Nech máme v  knižnici 
knižné tituly, ktoré budú 
prínosom hlavne pre vás, 
našich čitateľov. Ozvite sa 
na  kniznica@kulturabn.sk
alebo na  facebook Mestská 
knižnica Ľ.Štúra Bánovce 

nad Bebravou, môžete 
prísť aj osobne do  knižnice 
(ale do  10. augusta máme 
dovolenku). Za  spoluprácu 
vopred ďakujeme. 

 kolektív 
 Mestskej knižnice Ľ. Štúra 

spoločnosť, kultúra 5
 Spoločenská kronika

Mária Šagátová, rod. Plášková *1956
Milan Harinek *1955
Ervin Országh *1946
Nikola Melchertová *1995
Jozef Balažovič *1923
Ján Horvard *1952

Opustili nás

Peter Pristach a Martina Bucková
Róbert Guniš a Lucia Matejčeková
Peter Magušin a Jana Berešová

Uzavreli manželstvo

V  utorok 30. júla sa v  kultúrnom centre Ži:va 
uskutoční vedomostný kvíz. Prihlásiť sa môžete 
na  ich facebooku, alebo priamo v Ži:ve. Stačí ak ste 
členom teamu a máte dobrú náladu. Vstupné je dve 
eurá. Kvíz začína o 19.00 h. Milovníci dobrých � lmov 
sa môžu tešiť na piatok 2. augusta, keď Ži:va vo svojom 
tradičnom Letnom kine uvedie nestarnúci kultový 
� lm Zachráňte Willyho. Premietať ho začne v mest-
skom parku o 20.30 h. Vstupné je jedno euro.  (vz)

KAM za kultúrou 

Obývačka pod platanom s príchuťou čokolády

Pomôžte knižnici vybrať nové knihy!

Všade vládne dovolenková nálada a  pohoda. 
Všetko sa nachvíľu akoby upokojilo a spomalilo. Nastal 
sladký čas celozávodných dovoleniek. Je to ONA, čo vás 
prinúti oddychovať a vypnúť, aj keď vy si myslíte, že 
to ešte nepotrebujete, alebo že to potrebujete v úplne 
inom termíne. Celozávodný diktát sa vám v tej chvíli 
možno trochu prieči, ale počas celozávodnej dovolenky 
VŽDY prídete na to, že je fajn, že ju máte práve teraz. 
Ako veľmi potrebujeme oddychovať! Ako veľmi sa nám 
žiada aspoň na  dva týždne odložiť stres a  pracovný 
nátlak do najspodnejšieho „šu� íka“ našej mysle! Sme 
otrokmi tejto hektickej doby a oddych sa pre niektorých 
z  nás stáva prepychom, ktorý si takmer nemôžeme 
dovoliť. Celozávodná dovolenka to vyrieši za nás. „Pri-
núti“ nás oddychovať a v závere sme vďační, že OFF/
ON niekto prepol za nás.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka

17.
8.

S
O
B
O
T
A

Villa Ben
zažite stredovek na vlastnej koži! stredoveký festival s dobovou hudbou, sokoliarmi, šermiarmi 

a remeselníkmi už od 10:00 h

8.
9.

Na ľudovú nôtu
temperamentný folklór zo slovenského Východu v podaní Ľudovej hudby Dribna 

11.
8.

Majstri dychu
koncert Dychovej hudby Borovienka z Lančára, ktorá hrá ľudové piesne aj viac ako sto rokov staré

25.
8.

Teatro Tatro a jeho šapitó

16:00h to sa len tak nevidí - rozprávka Červená čiapočka v cirkusovom stane










V prípade nepriaznivého počasia
sa program uskutoční v Mestskom kultúrnom stredisku

www.kulturabn.sk

leto leto Kulturne Kulturne 20192019
´́ v mestskom parku

v nedeľu

Bánovce nad Bebravou

od 18:00h

Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov
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Podujatie Všetci Máme 
Zelenú tento rok 20. júla 
prilákalo do prievidzského 
lesoparku veľa rodín, detí, 
mladých aj dospelých. Podu-
jatie, ktoré spoločnosť 
SAD Prievidza organizuje 
už druhý rok, je spojené 
s  ochranou životného 
prostredia, pričom využí-
vanie autobusovej dopravy 
k  tomu tiež prispieva. 
Spoločnosť vlastní 20 
mestských autobusov, ktoré 
jazdia na  zemný plyn, čo 
znižuje CO2 v ovzduší. 

Návštevníci podujatia 
si mohli vychutnať pestrý 
program, ktorý bol ušitý 
na  mieru nielen pre deti, 
ale i  pre dospelých. Takto 
mohli stráviť sobotňajší 
deň s  pekným počasím 

v objatí prírody, v zelenom 
prievidzskom lesoparku.

Podujatie odštartoval 
program pre deti, ktorý 
po celý čas sprevádzala TS 
Srdcová Dáma. Spojenie 
s prírodou a so zemou bolo 
vyrozprávané príbehom 
o  indiánoch, kde sa deti 
naučili rozpoznať rôzne 
stopy zvierat. Pri toteme 
si zacvičili pozdrav slnka 
a  takisto trénovali indián-
ske zručnosti, ako je napr. 
hádzanie šiškami na  pres-
nosť. Dozvedeli sa, aké je 
dôležité chrániť prírodu 
a na čo všetko ľudom slúži. 
Príbeh končil obradným 
zapálením ohňa, ktorý spre-
vádzal zvuk indiánskych 
bubnov. Po  indiánskom 
príbehu nasledovali rôzne 

hry. Niektoré sa odohrávali 
na javisku am� teátra, kde si 
deti na základe svojej intu-
ície mohli vybrať darčeky, 
naučiť sa indiánsky tanec, 
či precvičiť si silu svojho 
hlasu. Hry boli pripravené 
aj v  rámci celého areálu, 
kde si sponzori podujatia 
pripravili rôzne súťaže. Deti 
sa mohli vyšantiť na  nafu-
kovacom skákacom auto-
buse Skús Bus, či sa odviezť 
na koníkoch. Nechýbala ani 
detská tombola. Program 
ukončila detská hudobná 
kapela Sweet Black zo ZUŠ 
Nováky, ktorá všetkých 
prekvapila svojim prejavom 
a talentom.

Po  k rát kej  pauze 
nasledoval program pre 
dospelých. V úvode Marek 

Dežerický, riaditeľ dopravy 
SAD Prievidza, privítal 
všetkých návštevníkov 
a  poďakoval sponzorom, 
ktorí sa spolupodieľali 
na podujatí. Po jeho prejave 
si diváci mohli vychutnať 
tanečno-poetickú modernu 
od TS Srdcovej Dámy, ktorá 
bola vytvorená špeciálne 
pre podujatie Všetci Máme 
Zelenú. Bola spojením 
choreogra� í Cesta, Šamani, 
Dych, Slnečný deň a indián-
skou choreogra� ou Wakan,
doplnená videoprojekciou 
a  poéziou o  Matke Zemi. 
Nechýbalo ani zábavné 
video Revízor s  Lukášom 
Latinákom a  taktiež  sa 
predstavil projekt Zelené 
kilometre od  mobilnej 

aplikácie UBIAN. Ani 
dospelí neobišli naprázdno 
a  mohli si zasúťažiť v  hre 
Všetci Máme Zelenú, kde 
sa meralo, ako dlho vydržia 
kričať slovo „zelená “. 
Nechýbali ani dve kolá tom-
boly, kde hlavnou výhrou 
bol zájazd pre dve osoby 
do Benátok a zámku Mira-
mare. Celý program mode-
rovala Norika Kovalíková, 
ktorá svojou bezprostred-
nosťou šírila po  celý čas 
dobrú náladu. Ďalšiu štafetu 
podujatia prevzala hudobná 
skupina Replay, ktorá taktiež 
podporila atmosféru tohto 
večera. Jednoducho - celým 
programom sa niesla úžasná 
energia , k torá uv íta la 
kapelu Adama Ďuricu. Ten 

rozospieval všetkých zúčast-
nených svojimi skladbami 
a  počas piesne Zatancuj 
si so mnou, tancovalo celé 
publikum. Podľa jeho slov 
na  instagrame: „Ďakujem 
za  úžasnú atmosféru včera 
v  Prievidzi, tancujete so 
mnou, teším sa...“, si užili 
koncert nielen diváci, ale aj 
samotná kapela.

SAD Prievidza by sa 
týmto chcela poďakovať 
všetkým návštevníkom 
a  tiež účinkujúcim, ktorí 
vytvorili neopakovateľnú 
atmosféru, a taktiež aj spon-
zorom, ktorí sa spolupodie-
ľali na akcii.

 Tlačová správa 
 SAD Prievidza

Podujatie SAD Prievidza Všetci Máme Zelenú rozžiarilo lesopark
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Richard Makýš sa vrátil k hádzanej

Spartkovci na turnaji jednoznačne prví

V  pondelok 22. júla 
absolvovali hádzanárky prvý 
predsezónny tréning pod 
vedením Richarda Makýša. 
Skúsený lodivod tak nanovo 
začal plniť rolu hlavného 
trénera. Na  konci októbra 
síce odložil píšťalku, no 
z  bánovskej hádzanej úplne 
neodišiel: „Deväť mesiacov 
som pracoval na  tom, aby 
som zabezpečil hráčky, ktoré 
sú ochotné hrať za  Bánovce 

najvyššiu súťaž. Myslím si, že 
za deväť mesiacov sa to v celku 
podarilo.“ Dievčatá Bánoviec 
od  1. júla trénovali indivi-
duálne, od pondelka 22. júla 
sa na  MOL ligu pripravujú 
kolektívne. „Bolo vidieť, že 
niektoré dievčatá trénovali, ale 
budeme musieť ešte popracovať 
na fyzickej kondícii a postupne 
prejdeme na hernú prípravu,“
prezradil tréningové zámery 
Richard Makýš.  

Nová sezóna prináša 
nové výzvy ale aj ciele. 
Richard Makýš vie, čo by 
ho po sezóne potešilo: „Aby 
tento novo zložený kolektív 
bol ozaj kolektívom. Aby 
ukázal nielen na  ihrisku, 
ale aj mimo ihriska, že 
bude ťahať za jeden povraz. 
Chceme získať viac bodov, 
ako tomu bolo v  predošlú 
sezónu.“ Túto sezónu 
začneme bez líderiek tímu, 
akými boli Michnová, Hollá, 
Bridová, sestry Obstové, či 
najlepšia kanonierka ligy - 
Matušincová. Ich absenciu 
na strane príchodov vyvážia 
nové hráčky. „Vybavené 
máme prestupy sestier Žit-
ňanových. Sú to naše odcho-
vankyne, hrali v Bánovciach 
do  starších žiačok, vracajú 
sa domov na  rodnú pôdu. 
Z Trenčína prichádza talen-
tovaná Táňa Paulovská, 
na  hosťovanie máme vyba-
vené - najlepšiu strelkyňu 

Topoľčian - Anetu Schwar-
zová, ďalšiu spojku Katarínu 
Grifič a  z  Partizánskeho 
uvidíme, ako na  tom bude 
zdravotne Martina Hull-
manová. Dohodnuté sú aj 
dve dievčatá, ktoré � gurujú 
v  kadetskej reprezentácii.“
Hneď na  začiatku nového 
ročníka čaká Bánovčanky 
nováčik súťaže - Hlo-
hovec. „Podľa vyjadrení 
hlohovských funkcionárov, 
Hlohovec sa výrazne posilní. 
Bude to podľa mňa úplne iný 
tím. Ťažko dopredu niečo 
hovoriť, ale radi by sme 
v  prvom kole uhrali slušný 
výsledok a  získali body,“ 
povedal tréner Richard 
Makýš. Naše dievčatá 
budú hrávať svoje domáce 
zápasy prioritne v  soboty 
od  18.00  h, môže sa však 
stať, že vybrané stretnutie 
odohrajú v piatok, či nedeľu. 

 Andrej Jakubík

Tretieho júla odštarto-
vali naši futbalisti prípravu 
na novú sezónu. V jej úvode 
sa predstavili v Biskupiciach, 
kde sa počas sviatku svätého 
Cyrila a  Metoda odohral 
už 21. ročník futbalového 
turnaja O  pohár primátorky 
nášho mesta. 

Trofej primátorky Báno-
viec pre Bánovce. Aj takto 
jednoducho sa dá opísať 21. 
edícia známeho futbalového 
turnaja. Zverenci Martina 
Slováka v dvoch stretnutiach 
potvrdili rolu favorita, keď 
najskôr porazili Krásnu 
Ves 6:1 a  vo finále poľahky 
vyhrali nad Biskupicami 9:0. 
V  konfrontácii z  celkami 
siedmej ligy dosiahli naši fut-
balisti skóre 15:1. Kapitánovi 
Halasovi sa pri záverečnom 
v yhlasovaní išlo ľahko 
pre trofej určenú víťazovi. 
„Turnaj v  Biskupiciach sme 
zaradili do  prípravy najmä 
preto, aby sme vyskúšali čo 
najviac hráčov a  trochu sa 

rozohrali po  dvojtýždňovej 
prestávke,“ prezradil význam 
turnaja lodivod spartakovcov. 
Na  trávniku sa predstavili 
v  tak mer kompletnom 
zložení, príležitosť ukázať sa 
pred novou sezónou dostali aj 
staronoví hráči. „Všetci traja, 
ktorí sa vrátili z hosťovania, či 
už Jaro Hrabal, Stano Turoň 
či Adam Zita, splnili očaká-
vania, ktoré sme od nich mali,“
povedal po  turnaji Martin 
Slovák. Futbalový turnaj 
v Biskupiciach ponúkol štyri 
zápasy. Domáce Biskupice 
boli s  celkovým druhým 
miestom spokojné, na  tretej 
priečke skončila Chocholná-
-Velčice, štvrté miesto obsadil 
Podhoran Krásna Ves. 
Spôsob, akým k dlhoročnému 
turnaju pristúpili spartakovci, 
pochválil aj poslanec MsZ 
za  mestskú časť Biskupice 
Milan Igaz. Ten spoločne 
s  primátorkou Rudolfou 
Novotnou dekoroval tímy aj 
najvýraznejšie individuality. 

Za  najlepšieho brankára 
bol vyhlásený spartakovec 
Patrik Guniš. Jeho oddielový 
kolega Matej Kráľ sa stal 
najlepším hráčom, najviac - 5 
gólov zaznamenal na  turnaji 
David Kováčik z  t ímu 
Chocholná-Velčice. 

Dorasteneckému tímu 
Biskupíc sa pred rokom poda-
rilo prebojovať do piatej ligy. 
Svoju historicky premiérovú 
účasť v piatej lige okorenili fut-
balisti z mestskej časti šiestym 
miestom. Štvoricu futbalistov, 
ktorá sa podieľala na postupe 
a zároveň končí v doraste, si 
po  turnaji prevzala ďakovné 
plakety za účinkovanie v mlá-
dežníckom celku. Branislav 
Rybyčka, Milan Fabian, Adam 
Jurkovič a  Denis Jurkovič 
budú od nového futbalového 
ročníka súčasťou seniorského 
kádra Biskupíc. Na  turnaj 
do  Biskupic nepricestoval 
minuloročný víťaz turnaja, 
Ostratice. Podľa slov Milana 
Igaza im to neumožnila roz-

siahla maródka v  hráčskom 
kádri. 

Výsledky 21. ročníka 
futbalového turnaja O pohár 
primátorky mesta Bánovce 
nad Bebravou: 1. zápas: Sokol 
Biskupice – Chocholná-
-Velčice 1:1 (1:0) na pokutové 
kopy 5:4, góly: Beňo Filip 
– Suchánek Martin, 2. zápas: 
Spartak Bánovce – Podhoran 
Krásna Ves 6:1 (2:0), góly: Zita 
Adam 2, Divéky Erik, Kyse-
lica Hugo, Turoň Stanislav, 
Slobodjan Nazar – Šiko Peter, 
o  3. miesto: Chocholná-Vel-
čice – Pohoran Krásna Ves 
9:0 (4:0), góly: Kováčik Dávid 
5, Sabadka Lukáš, Lodík 
Martin, Cingel Jakub, Holba 
Martin, o 1. miesto: Spartak 
Bánovce – Sokol Biskupice 9:0 
(4:0), góly: Slobodjan Nazar 2, 
Masarovič Andrej 2, Kyselica 
Hugo, Kráľ Matej, Kochan 
Vladimír, Zita Adam2. 
Rozhodcovia: Valach Miloš, 
Šugra Marián, Adamkovič 
Dalibor.  Andrej Jakubík

V  sobotu 27. júla 
nastúpili naši futbalisti 
na  svoj prvý vážnejší 
súťa žný zápas novej 
s e z ó n y  2 0 1 9 / 2 0 2 0 . 
V úvodnom kole Slovna�  
Cup-u sme na  domácom 
trávniku čelili Novému 
Mestu nad Váhom. Zve-
renci trénera Martina Slo-
váka vybehli na  trávnik 
v  ok lieštenej zostave. 
Lodivodovi spartakovcov 
chýbali štyria hráči zo 
základnej zostavy, meno-
vite Masarovič, Morávek, 
Nazar, Turoň, aj dlhodobo 
zranení Igaz a  Zajac. 
Šancu dostali chalani zo 
širšieho kádra, pričom 
v druhom polčase nastúpil 
iba 17-ročný dorastenec 
Erik Divéky. Na prvé kolo 
Slovnaf Cup-u dostali naši 
futbalisti ťažkého súpera, 
ktorý dlhodobo účinkuje 
v  druhej a lebo tretej 
lige, čo bolo na  trávniku 
aj vidieť. Počas celého 
zápasu boli hostia lepším 
mužstvom, boli silnejší 
na  lopte a  aj po  fyzickej 
stránke predčili našich 
hráčov. To bol dôvod 
prečo sa po 90. minútach 
zaslúžene tešili z víťazstva 
3:0. Pohárový zápas bol 
však výbornou previerkou 

pred prvým kolom 4. Ligy 
SZ. Už 4. augusta priví-
tame na  našom ihrisku 
Hlohovec .  Pozit ívom 
zápasu bolo, že v  zák-
ladnej zostave nastúpili, 
alebo do  zápasu zasiahli 
väčšinou naši odchovanci, 
akými sú Kyselica, Kráľ, 
Zita, Zelenák, Láska, 
Divéky, Hrabal, Dráb. 
Práve títo futbalisti dopl-
není skúsenými hráčmi 
Masa rov ičom, Morá-
vekom či Halásom by mali 
tvoriť jadro nášho tímu 
v  nasledujúcich rokoch. 
Na  druhej strane prehra 
0:3 naznačila, že chalani 
majú pred sebou ešte dlhú 
cestu. V samotnom zápase 
bolo vidieť, v čom sa ešte 
musia zlepšiť, aby v súťaž-
ných zápasoch 4. ligy nad-
viazali na  úspešnú jarnú 
časť sezóny 2018/2019. 
Chce to len trpezlivosť 
a  každodennú poctivú 
t rén i ngov ú pr íprav u 
každého jedného hráča, 
ktorý je v kádri pre sezónu 
2 019/ 2 0 2 0 .  Z o s t a v a 
S p a r t a k a  B á n o v c e : 
Korček- Zelenák, Tabak, 
Halás, Sipos, Kyselica (77.
Hrabal), Rusinko, Láska 
(75.Dráb), Kráľ, Kochan, 
Zita.  (aj,mk)

Slovnaft cup:
Favorit nás 
nepustil ďalej
MFC Spartak Bánovce nad Bebravou – 
AFC Nové Mesto nad Váhom 0:3 (0:2)

Začiatkom júla pre-
behla v  meste Bohumín 
silácka súťaž Bohumínsky 
silák. Náš oddiel Strong 
M a n  B á novc e  n a d  
Bebravou reprezentoval  
úspešný dorastenecký 
silový trojbojár, osemnásť-
ročný Damián Golier. Bola 

to jeho premiéra medzi 
strongmanmi a  získal 
tretie miesto v  kategórii 
mužov do 90 kg z desiatich 
pretekárov. Bol najmladší 
a  s  hmotnosťou 83 kg  
patril aj medzi najľahších.  
Súťaž pozostávala z  pia-
tich takmer klasických 
disciplín: k lada 90 kg, 
mŕtvy ťah s  os. autom, 
super yoke 200 kg a kufre 
80 kg, pneumatiky 300 kg 
a  350 kg, gule 60 kg, 
80 kg a  100 kg. Najbližšie 
sa Damián, ocenený aj 
mestom Bánovce nad 
Bebravou ako Športovec 
roka 2018 ,  zúčast ní 
na  súťaži v  mŕtvom ťahu 
a  7. augusta odchádza 
reprezentovať Slovensko 
do  Luxemburska na  Maj-
strovstvá Európy v  RAW 
tlaku na lavičke.  (r)

Damián Golier 
premiérovo
medzi strongmanmi

Naše hádzanárky sa už 
pripravujú na novú sezónu 

česko-slovenskej MOL ligy. 
Po deväťmesačnej odmlke ich 
z trénerskej lavičky opäť povedie 
Richard Makýš. Tomu v ceste 
za dobrými výsledkami už nepomôže niekoľko 
odchovankýň klubu, ktoré sa rozhodli ukončiť 
pôsobenie v Bánovciach. Ich odchod nahradí 
príchod viacerých nových tvárí.  

Patrik Guniš vo futsalovej reprezentácii U19
Zdá sa, že v Bánovciach nám vyrastá talent, 

o ktorom budeme ešte čo to počuť. Volá sa Patrik 
Guniš, má šestnásť rokov, študuje na Gymnáziu 
J. Jesenského a  odmalička hrá futbal na  poste 
brankára v Mestskom FC Spartak Bánovce nad 
Bebravou, v súčasnosti pôsobí aj vo futsalovom 
klube FK ORION TIP Bánovce.

Patrik už na Základnej škole J. A. Komen-
ského dokázal dotiahnuť svoj futbalový tím až 
na majstrovstvá Slovenska. Tvrdá drina na tréningoch, 
zvládnuté zápasy, účasť v rôznych výberoch a  futbalo-
vých kempoch ho priviedla až do hľadáčika juniorských 
futsalových reprezentačných trénerov. V  reprezentácii 

Slovenska do  19 rokov (U19) si už Patrik 
stihol odkrútiť i  svoj reprezentačný debut, keď 
na medzinárodnom turnaji v chorvátskom meste 
Poreč nastúpil proti Kosovu a pomohol chlapcom 
k výhre 5:4. Mladí Slováci dokázali celý turnaj 
vyhrať bez prehry, keď si postupne poradili 
s Maďarskom, Poľskom, spomínaným Kosovom 
a Lotyšskom. Patrik v súčasnosti chytá v klube 
za starší dorast, no do letnej prípravy si ho zavolal 

i tréner A-tímu. Veríme, že Patrikovi vydrží zdravie, a že 
sa mu raz splní sen zahrať si za Slovensko na nejakom 
vrcholovom podujatí, napríklad na  Majstrovstvách 
Európy. Držíme Paťovi palce!  Ľubo Bacho 
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 Kto dokáže vyčistiť – hĺbkovo – starší koberec 
z vlny? Rozmer asi 3x3 m. Čistenie priamo v byte... Tel. 
0918 514 638.
 Predám malotraktor domácej výroby  s príslušenstvom. 
Tel. 0907 712 554.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIA

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

Vážení motoristickí priatelia,
dovoľte mi, aby som Vás všetkých čo najsrdečnejšie pozval 

na preteky automobilov do vrchu na Jankov vŕšok 3. a 4. augusta. 
Historicky už 38. ročník a 27. ročník v novodobej histórii sa 
koná na známej a technicky náročnej trati Uhrovec – Jankov 
Vŕšok. Trať s  prevýšením 250 m,  s  dĺžkou 3  700 m a  s  27 
zákrutami, ktorá je známa aj svojím jedinečným povrchom, 
sľubuje plno zaujímavých momentov a nevšedný motoris-
tický zážitok. Organizátori sa snažia pripraviť trať, parkoviská, 
zaistiť technické a  personálne zázemie. Každým rokom sa 
snažia i  napriek zvyšujúcim sa bezpečnostným nárokom 
posunúť pomyselnú „laťku“ o kus ďalej, aby bola zachovaná 
čo najvyššia spokojnosť pretekárov, technických, športových 
komisárov a  v  neposlednej miere všetkých motoristických 
fanúšikov. Dobrý kredit a renomé týchto pretekov potvrdzuje 
i vysoká účasť a fakt, že po minulé roky býva prihlásených viac 
ako 100 pretekárov zo 6 krajín. Zúčastní sa ich celá slovenská 
a poľská vrchárska špička. Všetci si veľmi dobre uvedomujeme, 
že v dnešnej zložitej ekonomickej situácii, nie je jednoduché 
takéto závody pripraviť. Týmto sa chcem poďakovať všetkým 
sponzorom, inštitúciám i  jednotlivcom, ktorý akoukoľvek 
formou pomôžu pri zabezpečení pretekov. Moje poďakovanie 
patrí aj všetkým organizátorom a  nadšencom za  vykonanú 
prácu pri prípravách, vo svojom voľnom čase a popri svojich 
pracovných povinnostiach. Veríme, že sa nám spoločne podarí 
vytvoriť skvelú atmosféru a zvukovú kulisu, ktorá je pre tieto 
závody príznačná a motivuje jazdcov k lepším výsledkom. Pri 
prípravách sa budeme snažiť nezanedbať žiadne maličkosti 
a dúfam že 27. ročník bude minimálne tak úspešný ako ročníky 
predtým. Prajem príjemný motoristický zážitok.

 Roman Mikušiak, predseda organizačného výboru

na facebooku 


